
Správa o činnosti Klubu vojenských veteránov Trenčín za rok 2020 až 2022 

 

Vážené členky, vážení členovia, kolegyne a kolegovia, vážení hostia,  

 stretávame sa v netradičnom termíne. V minulých obdobiach členskú 
schôdzu sme mali spravidla  na začiatku tretej dekády mesiaca február, dnes 
sme od uvedeného termínu vzhľadom na vývoj epidemiologickej situácie úplne 
inde. Aj napriek tomu, vzhľadom na skutočnosť, že s väčšinou z Vás sme tento 
rok ešte neboli, mi dovoľte aby som v mene Rady i v mene svojom, Vám, Vašim 
rodinným príslušníkom, blízkym priateľom a známym do práve prebiehajúceho 
kalendárneho roka 2022 zaželal veľa zdravia, šťastia, trpezlivosti, tolerantnosti 
i úcty jedného k druhému. 

Členskú schôdzu sme naposledy mali 20. februára 2020. Rada klubu 
rozhodla, že práve dnes členovia klubu vystavia rade klubu vysvedčenie, ktoré 
bude zrkadlom jej celoročnej práce v prospech členov klubu, v prospech ZV SR 
i JDS. Súčasne, Vám Rada klubu predloží svoj zámer na plnenie úloh v roku 2022 
i návrh rozpočtu, ktorý plnenie úloh umožní.  Nie v poslednom rade si i keď 
neskôr, pripomenieme 30. výročie nášho vzniku. 
 
Vážení prítomní, 

od ostatnej členskej schôdze rada klubu pracovala v zložení Ing. Ján Skyba 
– predseda, Ing. Igor Hyben – podpredseda, Ing. František Mikuš – tajomník, 
Jarmila Rozsívalová – hospodárka,–  a členovia rady Ing. Mgr. Jaroslav Balocký, 
Vojtech Bácskai, Jan Bydžovský, Janka Tureková a Dušan Kulík, teda 
v plánovanom zložení. Na dodržiavanie Stanov ZV SR i JDS a Smerníc pre 
hospodárenie i všeobecne záväzných právnych noriem dozerala kontrolná 
komisia v zložení Judita Šlabiarová, Drahomíra Bednárová a Marie 
Pohoriljaková.   

Pomocnú ruku a ochotu spolupracovať pri realizácii vnútorného života klubu 
podávajú členovia skupiny doručovateľov v počte 27 a členovia klubu Marián 
Lehotský, Jozef Obeda, Jiří Egg, člen ZO JDS 27 Trenčín Jozef Puna ale aj Vedúca 
PK Mgr. Mária Huszlicsková. 

 
Rada klubu v súlade so závermi členskej schôdze uskutočnenej dňa 

20.2.2020, na svojom prvom zasadaní spresnila úlohy jednotlivých členov rady, 
vyhodnotila priebeh diskusie a prijala príslušné opatrenia na plnenie prijatého 
uznesenia. Konštatovali sme, že diskusia bola pokojná, konštruktívna. Zo 
žiadneho diskusného príspevku nevznikla povinnosť reagovať odpoveďou, resp.  
prijať primerané opatrenie či záver. Plán činnosti, rozpočet na rok 2020  bol 
schválený bez pripomienok a Správa kontrolnej komisie za rok 2019 predložená  
členskej schôdzi nebola komentovaná ani konfrontovaná. Úlohy vyplývajúce 
z uznesenia sme konkretizovali, stanovili termíny ich plnenia  



Rada klubu sa v hodnotenom období schádzala pravidelne jeden krát 
v mesiaci, ale iba do júna 2020. Členovia rady vykonávali do uvedeného 
mesiaca služby, bez ktorých by klub nemohol byť pre nás otvorený. V letných 
mesiacoch v uvedenej dobe sme slúžili dva krát v týždni.  Cieľom týchto služieb 
je vytvárať podmienky pre návštevu klubových priestorov, na stretnutie sa 
s priateľmi i na riešenie osobných záležitosti.  Koronavírus však našu činnosť 
podstatne obmedzil a vládou SR prijímané opatrenia nás prinútili k tomu, že 
vlastne všetky plánované podujatia a stretnutia sme posúvali do ďalších 
mesiacov, až nakoniec do roku 2021. 

 
Ako iste viete, ani rok 2021 nebol pre našu činnosť priaznivý. Aj napriek 

tomu sme Plán činnosti klubu a Rozpočet na rok 2021 spracovali a v Rade 
schválili. Pripravovali sme aj dokumentáciu na členskú schôdzu, ktorú sme 
chceli uskutočniť v mesiaci február. Žiaľ, aj v tomto prípade nám to opatrenia 
nedovolili. Aj napriek všetkému sa nám za rok 2020 aj 2021 podarilo spracovať 
a vydať Vojenský veterán v tlačovej forme. Keďže sme sa nestretli, Veterán za 
rok 2020 bol vydávaný pri náhodných návštevách klubu. Na jeho zverejnenie 
sme využili elektronickú formu. Podobne je to aj s Veteránom za rok 2021. 
Veríme, že jeho obsah ste si prečítali na Vašich počítačoch. Jedinou akciou ktorá 
bola návšteva Termálneho kúpaliska v mesiaci júl a august vo Vincovom lese. 

Keďže sme v PK nemohli uskutočňovať žiadne podujatia ani stretnutia, 
služby v klube sme obmedzili a neskôr zrušili. Fyzické zasadania Rady klubu sme 
nahradili videokonferenciami. 

 
V roku 2021 sme mali záujem pokračovať vo venovaní sa dvojitému 

členstvu našich členov. Zdá sa, že členstvo sa ustaľuje a každý už by mal vedieť, 
ktorú organizáciu si vyberie za svoju materskú a v ktorej bude sympatizantom. 

 
Teraz trochu štatistiky. K dnešnému dňu má náš klub 386 členov. Zmeny 

a vekové zloženie vidíme na prezentácii. Je vidieť, že demografická krivka od 
roku 2019 klesla, ale v súčasnej dobe osciluje na rovnakých číslach. Priemerný 
vek členov klubu trochu stúpol a momentálne je 72 rokov. Od roku 2020 navždy 
naše rady opustilo naše rady 26 členov. 

 
K 31.12.2021 mal náš klub 385 platiacich členov, z toho v meste Trenčín 

býva 328 členov  a dotácia od Mesta Trenčín nášmu klubu je , v zmysle 
stanovených kritérií za 298 členov. 

V súčasnej dobe máme 43 členov, ktorí nemajú členské príspevky 
zaplatené. K dnešnému dňu sme  členstvo z dôvodu neplatenia členských 
príspevkov zatiaľ pozastavili 26 členom. Veríme, že nastávajúce obdobie k nám 
bude prijateľnejšie. 

 
 



 Vážení kolegovia, kolegyne, členky, členovia ZV SR-KVV Trenčín, milí hostia, 
 

v roku 2020 z dôvodu opatrení proti COVDU-19, sme nemohli uskutočniť 
členskú schôdzu k 30. výročiu vzniku nášho klubu. Jeho vznik datujeme 
22.10.1990.  Na tejto schôdzi si pripomíname už 32. výročie vzniku KVV Trenčín. 
Kto iný, ako zakladatelia by vedeli povedať, ako to bolo na  začiatku, kto prišiel 
s myšlienkou nadviazať  na tradície armády, ku ktorej patrili aj kluby vojenských 
dôchodcov.  

Z histórie vieme, že v novembri 1918 v Prahe vznikli súbežne dva vojenské 
zväzy, ktoré po zlúčení vytvorili Zväz Česko – Slovenských dôstojníkov 
a rotmajstrov. Rozpadom republiky v roku 1938 bola ich činnosť ukončená.  
Zväz svoju činnosť obnovil až v roku 1945, avšak jeho trvanie skončilo v roku 
1948. V januári 1968 došlo k ďalšiemu pokusu činnosť Zväzu obnoviť. Náčelník 
štábu VVVO povolil zvolanie záujemcov, ktorí za prítomnosti 130 vojakov zvolili 
za svojho predsedu Martina Rišku, tajomníkom sa stal Mikuláš Žabka. V auguste 
1968 bol Zväz zrušený. 

Oživenie činnosti Zväzu znovu nastalo v roku 1989, kedy bol obnovený 
Zväz a v rámci Zväzu vojakov z povolania pri štábe VVVO(jeho predsedom sa 
stal Ján Repaský), pri ODA vznikla sekcia vojenských dôchodcov, ktorá 
existovala až do 22.10.1990, kedy bola premenovaná na Klub vojenských 
dôchodcov. 

Nedá sa nespomenúť významný počin generálmajora Ing. Rudolfa 
Tvarošku, plk. Miroslava Skalického, podplukovníka Mikuláša Žabku, pplk. Jána 
Klča, ktorí bezprostredne po novembri 1989 sa s myšlienkou založiť organizáciu 
združujúcu vojakov v zálohe začali zaoberať. Ich cieľa vedomou prácou sa to 
podarilo a tak Klub vojenských veteránov  Trenčín, si mohol od 22.októbra 1990 
začať písať svoju históriu. Myšlienka obnoviť kluby vojenských dôchodcov, ktorá 
vznikla pred 30. rokmi bola a je postupne naplňovaná. 

Zakladateľmi klubu boli - Rudolf Tvaroška, Ján Klčo, Mikuláš Žabka, Ján 
Strcuľa, Emil Hadbábny, Dominik Dupkala, Ján Mintál Ladislav Ražný, Miroslav 
Hladík, J. Vojtek, Jaroslav Kostelník, Oldřich Slanina, z ktorých v súčasnej dobe 
žije už iba Miroslav Hladík.  

Ich pokračovateľmi boli a niektorí  v súčasnej dobe sú  Igor Hyben, Ján 
Bydžovský, Vratislav Zemek, Alžbeta Rozsívalová, Miroslav Ondráš, Vojtech 
Líška, Marián Mjartan, Eugen Bitera, Marián Lehotský Anton Švančara, Antonín 
Galeta, Judita Šlabiarová, Márie Pohoriljaková, Drahuša Bednárová a ďalší, ktorí 
postupne predchádzajúcu garnitúru striedali. S pokračovateľmi Dominikom 
Benkom, Michalom Krošlákom, Miroslavom Skalickým, Petrom Forgáchom 
a Cyrilom Boldišom sme sa v nedávnej  minulosti rozlúčili . 
 

V turbulentnom období, kedy politické elity danej doby riešili štátoprávne 
usporiadanie Česko - Slovenska to nebolo až také jednoduché. Vznikajúce 



občianske združenie muselo na vývoj pružne reagovať, najmä pri spracovávaní 
základných dokumentov, na vznik a postavenie organizačných stupňov, na ich 
riadenie.  

Bodku za neistotou a ďalšie smerovanie  dala až  Deklarácia Slovenskej 
národnej rady o zvrchovanosti Slovenskej republiky schválená Slovenskou 
národnou radou dňa 17. júla 1992. V Deklarácii poslanci národnej rady 
požadovali samostatnosť Slovenska. Deklarácia bola súčasťou procesu, ktorého 
vyvrcholením bolo rozdelenie Česko – Slovenska a dňa 1. januára 1993 vznik 
samostatnej Slovenskej republiky. 

Aj z uvedeného vyplýva, že práca na tvorbe základných dokumentov, 
obsahové zameranie a smerovanie občianskeho, teda nepolitického združenia 
nemohlo byť a ani nebolo jednouché. Naši predchodcovia na čele 
s generálmajorom Tvaroškom to zvládli. Postavili základy, na ktorých je možno 
pokračovať a našu činnosť úspešne rozvíjať. 
 Na čele Klubu vojenských veteránov sa za jeho 30 ročnej existencie 
vystriedali viacerí predsedovia i členovia Rady -  vojaci v zálohe.  
 
Prvým predsedom bol jeden zo zakladateľov  generálmajor v. v. Ing.  Rudolf 
Tvaroška, ktorý činnosť klubu riadil v období od jeho vzniku 22.10.1992, až do 
roku 2006, teda dlhých 16 rokov. Ako som už spomenul, spolu s členmi rady  
Skalickým, Ráczom, Hadbábnym, Boldišom, Hybenom, Bydžovským, Zemkom , 
Krošlakom a Margitou Drmolovou, vytvorili základné podmienky pre našu 
činnosť. Keď sa poobzeráme okolo seba zistíme, že mnohí z nás v uvedenom 
období na členstvo v klube vojenských dôchodcov ani nepomysleli. Viacerí sme 
boli v aktívnej službe a venovali sa svojej riadiacej či odbornej činnosti. Do 
klubu sme prichádzali postupne tak, ako sme boli po dosiahnutí stanovenej 
vekovej hranice, alebo z iných dôvodov zo služobného pomeru prepustení. 
Členskú základňu tvorilo 139 členov. Tu sa snáď patrí spomenúť, že nie všetci 
prepustení sa do klubovej činnosti zapojili. Predseda klubu spolu s členmi rady 
dokázali využiť svoje vedomosti, skúsenosti a kontakty vo verejnosti na 
zabezpečenie činnosti klubu najmä v oblasti záujmových činnosti. Atraktívnosť 
členstva v klube rástla. 
 Tak, ako všetko živé rastie, po čase dorastie, zostarne, tak aj prvý 
predseda klubu generálmajor v. v. Ing. Rudolf Tvaroška, aj s prispením 
horšiaceho sa zdravotného stavu v roku 2006, požiadal o ukončenie svojej 
funkcie. Členská základňa jeho žiadosti vyhovela. Na znak úcty a za dobre 
vykonávanú prácu sa pán generálmajor Ing. Rudolf Tvaroška stal prvým 
Čestným predsedom klubu. Za zásluhu o vznik klubu a vykonanú prácu sa Rada 
Klubu VV rozhodla rozšíriť vyznamenania udeľované klubom o medailu s jeho  
podobizňou na lícnej strane a so znakom KVV na rubnej strane. Z pohľadu Rady, 
najaktívnejším členom KVV  Medailu KVV udelila Rada po prvý raz 6.10.2021. 

Po ukončení vedenia KVV generálmajorom Ing. Rudolfom Tvaroškom, za 
predsedu klubu bol v roku 2006 zvolený plukovník v. v. Ing. Pavol Rácz. Po jeho  



neočakávanom úmrtí v máji 2010, funkciu predsedu klubu prevzal. plk. Ing. 
Peter Forgách, ktorý zo zdravotných dôvodov v roku 2015 funkciu odovzdal 
pplk. Ing. Eugenovi Biterovi. V roku 2017 bol Eugen Bitera zvolený za prezidenta 
ZV SR. Do funkcie predsedu klubu bol v marci 2017 zvolený plk. Ing. Ján Skyba 
ktorý funkciu predsedu vykonáva doteraz. 
Rada klubu však pokračovala v práci s menšími zmenami. Postupne bola 
obmeňovaná, omladzovaná.   
 

Náš klub pokračoval a pokračuje aj v súčasnej dobe v spolupráci 
s družobnými klubmi v ČR s Klubom vojenských dôchodcov v Olomouci 
a v Maďarskej republike s klubom v Budapešti, ktorý nesie meno rodáka zo 
Zvolena, baróna Balassi Bálinta Bajtársiho. Priateľské stretnutia na Slovenku 
alebo v uvedených krajinách prispievajú k poznávaniu krajín, k obohateniu 
činnosti v našich  kluboch. S predsedami klubov Vladimírom Krušinom 
z Olomouca , ako aj s predsedom skôr s Ištvanom  Szekerošom , teraz s 
Ištvanom  Gállom z klubu v Budapešti si rozumieme, vymieňame si skúsenosti 
a na ich základe skvalitňujeme činnosť vlastného klubu. V ostatnom období sme  
zostali v kontakte s jedným s väčších klubov na Slovensku a síce s Klubom 
vojenských dôchodcov –Liptov z Liptovského Mikuláša aj po jeho odchode zo 
ZV SR. Dôvody ich odchodu zo ZV SR dnes nebudem rozvádzať. 
Každoročné recipročné návštevy s družobnými klubmi sú pre obidve strany 
prospešné. Výnimku v návštevách v tomto roku spôsobila epidémia COVID 19. 
Návštevy sme po vzájomnej dohode posunuli na rok 2022. 

Ďalším z pilierov spolupráce je najmä JDS. Našim predchodcom je 
potrebné za vstup klubu do štruktúry JDS poďakovať. Vďaka tomu, máme 
možnosť zúčastňovať sa na akciách ako je Náučno turistický zraz, športové 
i kultúrne podujatia, ale máme možnosť zúčastňovať sa aj Relaxačne liečebných 
pobytov s dotáciou štátu. Máme zastúpenie v Krajskej organizácii, 
v Republikovej Rade i v sociálnej komisii JDS.  Na uvedených úrovniach máme 
možnosť ovplyvňovať úroveň starostlivosti o dôchodcov najmä v zdravotnej 
a sociálnej oblasti. 

 
Od vzniku klubu je našim najbližším partnerom MO SR, GŠ OS SR, VePS OS 

SR i jeho zabezpečovací útvar. Zdalo by sa, že je to samozrejmosťou, veď sme 
profesijne veľmi blízky. Poznatky a skúsenosti z iných posádok sú svedkom 
toho, že až také jednoduché to nebolo a nie je. Za ústretovosť a spoluprácu 
chcem poďakovať MO SR, N GŠ OS SR i  V PS OS SR a veliteľom jeho 
zabezpečovacieho útvaru, vedúcim PK PS OS SR, ktorí boli a sú ústretoví 
a nápomocní pri jednotlivých našich aktivitách. Priestor ktorý pre našu činnosť  
máme k dispozícii je nezaplatiteľný a pre viaceré kluby závidenia hodný. Pán 
minister, pán NGŠ, páni velitelia, vedúci PK,  patrí Vám naše poďakovanie. 
 



Je potrebné povedať, že naša činnosť nespočíva iba v pravidelných 
stretnutiach členov klubu, babinca, či iba tak posedenia pri káve. Našou snahou 
je, byť čo najviac v prírode. V tomto smere najmä naše ženy pod vedením pani 
Šlabiarovej hrajú dominantnú úlohu.  Krátke, niekoľko hodinové, alebo 
celodenné prechádzky či výlety, návštevy divadelných predstavení, koncertov, 
sú toho živým príkladom. 
Áno, je potrebné, aby sa do takýchto a podobných akcií zapájali aj muži. Títo sa 
viac či menej venujú najmä výmenám názorov na dianie doma a vo svete. Je 
potrebné však povedať, že aj to patrí k životu. Muži sa viac venujú zájazdom 
kde je bojová technika, ako napr. IDEB alebo Letecké dni. Venujú sa tomu, čo  
mali radi od svojich študentských rokov, na základe čoho si vojenskú službu 
vybrali za svoje celoživotné povolanie. 
Zaujímavou činnosťou klubu v letnom období je návšteva termálneho kúpaliska 
Vincov Les v Sládkovičove. Na tejto akcii, i keď je uskutočňovaná iba 4 krát v 
roku, sa zúčastňujú členovia klubu a ich rodinní príslušníci veľmi radi. 
Relaxovanie v termálnej vode, plávanie a vodná masáž prospieva každému. 
 
 Veľmi populárnym podujatím je Spoločenské posedenie pri živej hudbe. 
Táto akcia uskutočňovaná v spolupráci s OO JDS Trenčín má dlhoročnú tradíciu.  
Vedomosť o podujatí je známa v susedných i vzdialenejších okresoch, nie iba 
Trenčianskeho kraja. Spoločenské posedenie organizujeme 10 krát v roku. Áno, 
práve v roku 30. výročia nášho klubu, bolo toto podujatie z dôvodu 
epidemiologickej situácie v SR zatiaľ pozastavené. Veríme však, že po pominutí  
prekážok budeme v tomto populárnom podujatí, ktoré založili naši 
predchodcovia pokračovať. 
 

Neoddeliteľnou súčasťou činnosti klubu je úzka spolupráca s miestnou 
štátnou správou a samosprávou. Je chvály hodné, že spolupráca je spontánna 
nevynútená. Prejavuje sa najmä pri poskytovaní finančnej, priestorovej a 
organizačnej pomoci na naše aktivity pri organizovaní vzdelávania, pietnych 
aktov, výstav a ďalších záujmových činnostiach. To, že medzi štátnou správou, 
miestnou samosprávou a klubom je spolupráca na dobrej úrovni, svedči aj 
prítomnosť vedúcich funkcionárov, alebo ich zástupcov na nami 
uskutočňovaných podujatiach. Za pomoc a spoluprácu ich predstaviteľom 
ďakujeme. 

 
Dobrú činnosť vykonávajú sekcie turistiky, včelárov, záhradkárov, sekcia 

žien pri KVV ale i klub filatelistov, klub letcov, klub vojenskej histórie – 
protifašistického odboja, oblastný klub výsadkárov i klub výpočtovej techniky.  
Dobrá práca je vykonávaná na úseku propagácie našej činnosti. Informácie 
posielané elektronickou poštou, informácie na web stránke klubu, info televízor  
vo výklade PK a v konečnom dôsledku aj Informačné tabule a nami vydávaná 
ročenka Vojenský veterán sú toho dôkazom. 



Za prácou na spomínaných činnostiach a informovania je vždy potrebné vidieť 
konkrétnych členov klubu, ktorí prácu pre nás všetkých vykonávajú nezištne, 
bez nároku na odmenu, za čo im patrí naše poďakovanie. 

V ďalšom období máme záujem byť súčasťou ZV SR, ak ZV  bude vytvárať 
objektívne podmienky pre pôsobenie a to najmä zmenou riadenia klubov, 
proporcionálne zastúpenie a počet hlasov na základe počtu členov klubu. 

 
Vážime a aj v budúcnosti si chceme vážiť záujem Ministerstva obrany, GŠ 

i velenia miestnych útvarov o našu činnosť, o naše záujmy a potreby. 
 
Aj naďalej máme záujem spolupracovať s družobnými klubmi v zahraničí aj 

na Slovensku. Ako súčasť JDS, máme záujem pokračovať v skvalitňovaní 
spolupráce najmä so ZO JDS v Trenčianskom okres ale aj v Trenčianskom kraji.  

 
Aj v ďalšom období sa chceme podieľať na spolupráci s predstaviteľmi 

štátnej správy, samosprávy i spoločenskými organizáciami v regióne nášho 
pôsobenia.  

 
Máme záujem rozširovať svoju činnosť a aktivity v súlade s požiadavkami 
a finančnými možnosťami členskej základne. 

 
Vážení členovia klubu, milí hostia, 
cieľom príhovoru pri príležitosti 30. výročia vzniku klubu nebolo 

podrobne popísať činnosť rady, členov klubu.  Nebolo cieľom ani  podrobne 
popísať všetky pozitívne či negatívne stránky 30  ročného života klubu. 

Okrajovo som hovoril o priereze nášho vzniku, vývoja, činnosti a tiež 
o spolupráci so štátnymi, samosprávnymi a spoločenským organizáciami, čo 
bolo základným cieľom.  Na podrobnú analýzu našej činnosti si nájdeme 
priestor a čas pri iných príležitostiach. 

Ďakujem, že ste na členskú schôdzu spojenú s pripomenutím si 30. 
výročia nášho vzniku prišli, ďakujem za Vašu pozornosť. 

 
 
 
 
Trenčín 21. apríla 2022           Ing. Ján Skyba 
       predseda KVV Trenčín 

 


